

# Sønderup - Nordrup - Gudum



**Fællesmenighedsrådsmøde torsdag 7-3-2024 kl.19.30 til 23.00 i**

## **Sønderup mødesal.**

Til stede: Mia Vaslev, Peder Aagaard, Frank Pedersen, Niels Eggert, Kirsten Christiansen, Anna Müller, Jørgen Frisbjerg, Anders Yttrup, Helle Jørgensen, Nina Jørgensen, Ellen Tønning, Annabelle Pedersen, Morten Bigum, Tommy Toudahl Corfixen, Birgit Hjortstrand.

Afbud: Stine Tobel Nielsen

## **Dagsorden:**

1. Velkomst, vi synger en salme.
2. Valg af ordstyrer og referent.
3. Godkendelse af dagsorden.
4. Regnskab ved Birgit Hjortstrand.
5. Præsten Orienterer.
6. De tre menighedsråds fremtid evt. sammenlægning.
7. MR valg 2024 – orienteringsmøde 14 maj.
8. Fastelavn 2024 evaluering og fastelavn 2025.
9. Status fra udvalget vedr. præstegårdshaven.
10. Mødesal status ved Niels Eggert og Frank Pedersen.
11. Lokalbladet ved præsten.
12. Sogneaften status, evaluering og sæson 2024-2025.
13. Kunst og kirker 2024 status.
14. Cykelvenlig vejkirke ved præsten.
15. Grundlovsdag 2024 status.
16. Forslag om udvalg til organisering koncert gudstjenester.
17. Rengøring præstens kontor og mødesal.
18. Projekt infotavler.
19. Sønderup orienterer.

20. Gudum orienterer.
21. Nordrup orienterer.
22. Næste møde forslag 30 maj ? hvem sørger for brød til næste møde.
23. Eventuelt.
24. Godkendelse af referat inden underskrift.

## Referat:

1. Velkomst, vi synger en salme.
  - a. Vi sang Morgenstund har guld i mund
2. Valg af ordstyrer og referent.
  - a. Annabelle blev ordstyrer og Peder referent
3. Godkendelse af dagsorden.
  - a. Dagsordenen blev godkendt
4. Regnskab ved Birgit Hjortstrand.
  - a. Årsregnskabet 2023 blev godkendt.
5. Præsten Orienterer.
  - a. Gudstjenester er lagt på hjemmesiden for resten af året
  - b. Det skal besluttes, til hvilke formål kollekten skal anvendes. Skal på dagsordenen til næste FM.
6. De tre menighedsråds fremtid evt. sammenlægning.
  - a. Sønderup er indstillet på sammenlægning, hvis dette bliver nødvendigt
  - b. Der er behov for en samarbejdsaftale med de menighedsråd, der evt. vil sammenlægges
7. MR valg 2024 – orienteringsmøde 14 maj.
  - a. Valgmateriale blev uddelt til hvert menighedsråd
  - b. Der skal annonceres; Frank undersøger, hvad provstiet annoncerer med
8. Fastelavn 2024 evaluering og fastelavn 2025.
  - a. Det gik fint med dette års fastelavnsarrangement, og der er stemning for at afholde et arrangement igen næste år
  - b. Vigtigt at lave en god forberedelse og sætte fokus på, at det er en børnegudstjeneste
  - c. Tidspunktet er vigtigt; det skal ikke være i vinterferien og helst ikke overlappe med andre fastelavnsarrangementer

9. Status fra udvalget vedr. præstegårdshaven.
  - a. Der er ikke noget nyt
10. Mødesal status ved Niels Eggert og Frank Pedersen.
  - a. Fredningsmyndighederne skal ind over byggeriet. Det udskyder byggeriets start til hen over sommerferien
11. Lokalbladet ved præsten.
  - a. Pia Hassel har nedlagt sit hverv på produktion af lokalbladet
  - b. Vi afventer beslutning om lokalbladet fra Vesterlose lokalråd
12. Sogneaften status, evaluering og sæson 2024-2025.
  - a. Arbejdet med sogneaftener 24/25 er begyndt
13. Kunst og kirker 2024 status.
  - a. Den ny sæson er påbegyndt; første arbejds møde er afholdt
14. Cykelvenlig vejkirke ved præsten.
  - a. Vi vil gerne være en cykelvenlig vejkirke i Sønderup. Per finder ud af det praktiske med en cykelpumpe, der kan stilles til rådighed for cykelturisterne
15. Grundlovsdag 2024 status.
  - a. Det blev besluttet at lade pandekagevognen åbne kl. 13.
  - b. Taler er på plads
  - c. Vi diskuterede underholdning på dagen. Udvalget vil gå i tænkeboks.
16. Forslag om udvalg til organisering koncert gudstjenester.
  - a. Økonomisk ramme og praktisk om arrangementerne; samarbejde med præsten
  - b. Udvalg: Tommy, Peder, Annabelle (Mia vil hjælpe med det praktiske)
17. Rengøring præstens kontor og mødesal.
  - a. Der er aftalt en times rengøring i præstens kontor og en time i mødesalen
  - b. Dette findes ikke tilstrækkeligt
  - c. FM besluttede at købe en time mere til rengøring af mødesalen
18. Projekt infotavler.
  - a. Charlotte Obel orienterede om projekt infotavler i Slagelse kommune
  - b. FM var velvilligt indstillet til en opstilling af infoskilte
  - c. Udkast til tavlernes indhold vil blive præsenteret for FM
19. Sønderup orienterer.
  - a. Der er behov for nye legetasker til kirkerne. Helle og Per sørger for dette
20. Gudum orienterer.

- a. Teglene skal understryges. Martin skal have nyt tag på sit udhus.

21. Nordrup orienterer.

- a. En mand har efterlyst FDB-stole (folkestolen), så han kan lave fotodokumentation af den

22. Næste møde forslag 30 maj? hvem sørger for brød til næste møde.

- a. 30. maj. (Birgit kan først komme senere, da hun skal til et andet møde først) Gudum sørger for brød

23. Eventuelt.

- a. Studietur i maj: Forskellige muligheder vil blive drøftet i udvalget  
b. Det blev drøftet, hvad kollekt kan bruges som støtte til. Biskoppen skal høres.  
c. Niels takkede for opmærksomheden til sin runde dag

24. Godkendelse af referat inden underskrift.

- a. Dette blev godkendt

Edde Jørgensen  
Annalena  
Peder Jørgensen  
Ma Vastev  
Elle Jørgensen  
Jens Jørgensen  
Mikael

Grav  
Jens  
T. Jørgensen  
Hilken Øst  
Anna Müller  
Niels Jørgensen